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Voor het eerst werd de agenda van de vrijetijdsraad naar elke vereniging gestuurd. De vrijetijdsraad is een 

open raad waarop iedere burger welkom is. De reden van het expliciet versturen naar de verenigingen 

gebeurde naar aanleiding van feedback van geïnteresseerde verenigingen.  

Tevens wordt de agenda ook steeds gedeeld met andere betrokken raden: de adviescommissies bibliotheek 

en cultuur / Sport / Welzijn / senioren. De leden van de vrijetijdsraad staan in het vet gedrukt. 

Aanwezig: stemgerechtigd 

• Elwyn Moerenhout, voorzitter  (AC Cultuur) 

• Willy Van Mol, ondervoorzitter  (AC Senioren) 

• Vincent De Pauw, AC Cultuur  / welzijnsraad 

• Freddy Wouters, Archief   

• Kenneth De Clercq, AC Bibliotheek   

• Daan De Kempeneer, Jeugdraad 

• Els De Vuyst, Academie voor Beeldende en Audiovisuele Kunsten   

• Luca Steenhout, Jeugdhuis Nijdrop vzw 

• Michel Van Nijverseel, Zonnige Tuin – Gilde 

• De Block Kris, (Jeugd)harmonie Opwijk 

• Willy Segers, SPP vzw 

• Kris Vanderstraeten, SPP vzw 

• Quinaert Philippe, AC Senioren +Neos Opwijk 

 

Aanwezig: niet-stemgerechtigd 

• Jan Couck, Schepen Cultuur   

• Sigrid De Backer, Coördinator Vrijetijd   

• Gerda Allaerts, bibliothecaris 

 

Verslag vergadering Vrijetijdsraad 

 

Datum: woensdag 15 november 2023 
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Verontschuldigd 

• Eliane Laurent, AC Senioren       

• Kati De Maesschalck, Muziek- en Woordacademie August De Boeck 

• Brunhilde Verhavert, Archief (stem doorgegeven aan Freddy) 

• Patrick De Meersman, AC Sport 

• Lieve Maes, AC bibliotheek (stem doorgegeven aan Kenneth) 

• Erik Gyselinck, AC Sport 

• Evelien Beeckman, Schepen Jeugd   

• Johan Deleu, Schepen Sport 

 

Agenda 

• Goedkeuring verslag vorige vergadering (bijlage) 

• Toelichting herbestemming van de kloosterkapel Sint-Vincentius in Opwijk door Jona Moreels. 

• Plannen HTH toelichten en werking 2024-2025 

• Toelichting Nijdrop (nieuwe werking) 

• Info-avond “Winnen als ouder” 

• Korte terugblik infosessie vzw’s 

• Komende activiteiten 

• Oproep om bevraging adviesraden in te vullen 

• Adviesvraag revisie huur- en tariefreglement cfr. bijlagen 

• Adviesvraag erkenning vereniging  

• Varia 

Agendapunt: Goedkeuring verslag vorige vergadering 08/11/2022 

Geen opmerkingen. Het verslag werd reeds goedgekeurd digitaal op 20 november 2022. 
Ter info werd het verslag nogmaals doorgestuurd. 
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Agendapunt: Toelichting herbestemming van de kloosterkapel Sint-Vincentius 

in Opwijk door Jona Moreels  

Toelichting door schepen Jan:  

Kloostergemeenschap stelde aan de gemeente voor om de kloosterkapel in gebruik te nemen voor socio-

culturele activiteiten. Het gemeentebestuur was aanvankelijk zeer geïnteresseerd en zag dit als een mooie 

opportuniteit tot opwaardering van het centrum en kloostergebouw. Doch moest ze na verschillende 

overlegmomenten aangeven hierop niet te kunnen ingaan. Het gemeentebestuur heeft voorlopig andere 

uitdagingen en prioriteiten op het programma. Dit neemt uiteraard niet weg dat dit toekomstgericht nog kan 

opgenomen worden of dat mogelijk andere geïnteresseerden hierin willen investeren. Dit is dan ook de reden 

waarom de architecten dit plan komen voorstellen.   

Jona Moreels, architect bij het bureau Acme, geeft aan dat zij in opdracht van het Bisdom Mechelen een 
voorstel tot verbouwing en invulling van het kloostergebouw hebben uitgewerkt. Acme is gespecialiseerd in 
herbestemming van (kerkelijk) erfgoed.  

Momenteel zijn reeds verschillende partijen gevestigd in het klooster (VKO – 16 assistentiewoningen – 
Zonnelied met in de toekomst o.a. ook begeleid wonen). De kapel is momenteel nog een blinde vlek naar 
gebruik toe. 

Het doel van het Bisdom Mechelen en de huidige zusters is de kapel en kloostertuin open te trekken naar 
gebruik door de gemeenschap. Hiertoe kent de vraagstelling drie grote luiken: 

1. Programmatorisch: flexibele socio-culturele ruimte + kloostertuin als publieke parktuin + secundair 
gebruik kelderverdieping 

2. Technisch: brandveiligheid – integrale toegankelijkheid – comfort 
3. Cultureel: beleving – zichtbaarheid en behoud 

Jona Moreels ligt toe aan de hand van een presentatie waar de klemtonen liggen en welke 
infrastructuurgrepen mogelijk zijn. Voor details: zie hiertoe de presentatie in bijlage. 

De vrijetijdsraad merkt op dat momenteel geen enkele vereniging genoeg financiële middelen heeft om in dit 
verhaal in te stappen. Men stelt zich vragen bij de isolatie van de kerk? De verwarmingskosten?  

Bijkomend moeten we ons de vraag stellen of er nood is aan deze oplossing. Momenteel gaat de 
vrijetijdsraad ervan uit dat de voorstellen wel mooi zijn en een meerwaarde kunnen bieden, doch dit niet 
urgent op de planning moet staan.  

Iedereen vindt uiteraard dat dit culturele erfgoed niet mag verloren gaan, maar de financiële impact ook niet 
kan gedragen worden door verenigingen. 

Het bisdom Mechelen wil vooral dit voorstel op de politieke agenda plaatsen. Onderhandelingen naar een 
gedeelde financiering is zeker aan de orde.  
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Agendapunt: Plannen HTH toelichten en werking 2024-2025 

Schepen Jan ligt de plannen toe o.a. nieuwe ingang bibliotheek, rolstoeltoegankelijkheid van het Bakhuis en 
verplaatsing openbare toiletten, glazen sas en balie, uitbreiding tot aan de brandweg. 

De plannen van Hof ten Hemelrijk zullen op de website geplaatst worden. Aan de architect is gevraagd een 
3D-voorstelling te maken omdat dit ook visueler is voor de burger. 

Er werd gevraagd wat de impact is van het mislopen van de subsidies. De impact is hierin redelijk beperkt. 
Binnen de subsidieaanvraag moest immers aangetoond worden dat momenteel het voorziene budget 
begroot was. Daar het tevens onzeker was dat we subsidies zouden binnenhalen, werd er in heel het dossier 
nog niet rekening gehouden met deze subsidies.  

Het had uiteraard wel wenselijk geweest om bijvoorbeeld nog bijkomende zaken te kunnen doen zoals 
bijkomende isolatie van het dak of andere.  

Er wordt opgemerkt dat de verbouwing een impact zal hebben op sommige activiteiten: Paardenprocessie, 
zomerhappening, Kriekavond, … Deze activiteiten kunnen zeker nog plaatsvinden, doch zullen inderdaad 
zich iets anders moeten oriënteren. 

De mogelijkheid om te parkeren achter het gebouw zal quasi volledig vervallen. 

De vrijetijdsraad verzoekt om de plannen op de gemeentelijke website te plaatsen. 

 

Agendapunt: Toelichting Nijdrop (nieuwe werking) 

Toelichting door Luca Steenhout: 

• Herstructurering: verjonging binnen het bestuursorgaan is tijdelijk terug met ‘anciens’ aangevuld. Dit 
omdat de gevolgen van de coronapandemie en het veranderende uitgangsleven bij jongeren moeilijk 
alleen op te vangen was. Ook het vertrek van personeel moest duidelijk opgevangen worden door 
een grotere raad van bestuur. 

• Eind november-december zullen we verder de toekomst bepalen voor de komende jaren. Momenteel 
had de raad van bestuur zich vooral gericht op het operationeel laten werken van de Nijdrop om 
financieel terug sterker te staan. De komende maanden moet ook meer tijd geven naar beleidsmatige 
uitwerking. 

• Subsidiedossier voor de komende 4 jaar is toegekend aan Nijdrop en dit garandeert de werking voor 
de komende 4 jaren. Proficiat! 

 

Agendapunt: Info-avond “Winnen als ouder” 

Warme oproep om deel te nemen aan de info-avond in organisatie van de sportdienst en Sportwijk. 

 

Agendapunt: Korte terugblik infosessie vzw’s 

Deze infoavond werd ingericht daar het Wetboek vennootschappen en verenigingen (WVV) van 2019 het 
wettelijk kader vernieuwde voor de verenigingen zonder winstoogmerk (vzw’s) en stemde het af op de regels 
voor vennootschappen. Vzw’s moeten hun statuten aanpassen aan het nieuwe wetgevende kader vóór 1 
januari 2024.  
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Aangezien verschillende verenigingen aangaven hiermee nog niet in orde te zijn en het voor hun ook 
onduidelijk was hoe dit in orde gebracht moest worden, richtten de vrijetijdsdiensten deze infoavond in. 

Hierop waren 70 deelnemers aanwezig. 

Deze info omtrent vzw’s was enorm uitgebreid. De spreker kon niet verder inzoomen op het luik naar 
betalingen van vrijwilligers. Er wordt aan de vrijetijdsraad gevraagd of er nood is om het luik rond 
vergoedingen aan vrijwilligers nog verder uit te diepen. Er wordt beslist dat de meeste nog werken met een 
klassieke vrijwilligersvergoeding of gratis vrijwilligers, waardoor hier geen prangende nood is. 

De diensten vrijetijd ondersteunen graag erkende verenigingen wanneer zij nog niet in orde zijn of als zij 
vragen hebben bij het oprichten/wijzigen van hun vzw. Alle vragen hierover mogen gestuurd worden naar 
vrijetijd@opwijk.be . 

  

Agendapunt: Komende activiteiten 

2 en 3 december: Kerstmarkt 

2 en 3 december: Verkoop Kerstrozen door paardenprocessie aan de deur 

2 december - voormiddag: verkoop wafels van de Harmonie 

November-december: smartphonelessen in de bib 

16 en 17 december 2024: demonstratie bloemschikken door de Zonnige Tuin 

Zondag 7 januari 2024: Nieuwjaarsreceptie en diervriendelijk vuurwerk 

Donderdag 25 januari 2024: Gedichtendag met poëzie-avond 

zaterdag 17 en zondag 18 februari & zaterdag 25 en zondag 26 februari 2024: Kunst in Lege Huizen in de 
voorlopig leegstaande brouwerijsite op de Ringlaan. 

zondag 26 februari 2024: Brussel-Opwijk 

Maart: jeugdboekenmaand 

zondag 24 maart 2024: Carnaval 

 

 Jeugdverenigingen: op de facebook van jeugdraad vind je alle activiteiten terug. 

 

Agendapunt: Oproep om bevraging adviesraden in te vullen 

Oproep om de bevraging rond evaluatie adviesraden in te vullen. 

Er wordt aangegeven dat o.a. de leden van de welzijnsraad, adviescommissie senioren en milieuraad dit nog 
niet hebben ontvangen. Sigrid belooft dit door te geven aan de collega’s. Op zich is er nog tijd tot einde 
december. 

 

 

mailto:vrijetijd@opwijk.be
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Agendapunt: Adviesvraag revisie huur- en tariefreglement cfr. bijlagen 

Advies werd geformuleerd op het daartoe behorende documenten. Verder waren er enkele algemene 
bedenkingen die besproken werden, maar niet weerhouden werden voor advies. 

 

Advies revisie huur- en tariefreglement gemeentelijke zalen:  

Binnen de vrijetijdsraad was er wel discussie over het feit dat het college beslist over aanvragen rond 
samenwerking in kader van goede doelen of bovenlokale uitstraling. Dit wil zeggen dat als zij voldoen aan de 
vermelde criteria, het college alsnog een weigering kan toezeggen of slechts gedeeltelijk gratis ter 
beschikking kan stellen. Het merendeel van de vrijetijdsraad besloot hier geen gevolg aan te geven daar het 
niet mogelijk is om alles in een reglement te gieten. Bijkomend zijn er parameters vastgesteld voor goede 
doel en voor bovenlokale activiteit. Als het college hiervan wenst af te wijken zal dit voldoende grondig 
beargumenteerd worden. 

Hierop aansluitend werd ook de vraag gesteld of goede doelen hun financieel overzicht moeten voorleggen. 
In het reglement staat immers dat “controle op de ontvangsten dient ten allen tijde mogelijk zijn door het 
college van burgemeester en schepenen en bevatten : een financiële afrekening / een bewijs van 
doorstorting.” De coördinator vrijetijd meldt dat de manier waarop het verwoord staat in het reglement, dit een 
mogelijkheid geeft aan de diensten om dit op te vragen, maar dat dit niet telkens gebeurd. In 2023 werd dit 
slechts éénmaal opgevraagd.  

De vrijetijdsraad bespreekt de sterke verhoging in waarborg bij huur door inwoners en niet-inwoners van 
Opwijk. De vraag werd gesteld vanwaar deze fixe verhoging kwam. De coördinator vrijetijd gaf enkele 
voorbeelden van schadegevallen of niet opvolgen van gemaakte afspraken. Deze voorbeelden 
rechtvaardigen de verhoging in waarborg. Het verhogen van de huurprijzen zou immers niet ten goede 
komen voor de Opwijkse burgers, de waarborg verhogen is op deze manier een beter alternatief. 

Oplossingen naar rookverbod in de omgeving van de zaal De Boot zijn er niet. Een school is een rookvrije 
omgeving. Het wordt gevraagd om hier niet te roken, doch kan een huurder zijn bezoekers of genodigden 
niet altijd hierin opvolgen. De conciërge kijkt daarom streng toe of alle peuken goed zijn opgeruimd. 

Contactgegevens van de conciërge liggen in de zaal in de gebouwenmap. 

 

Advies revisie huur- en tariefreglement gemeentelijke materialen:  

Er wordt gediscussieerd over de leverkost. Sommige dingen worden nooit geleverd, andere zaken worden 
altijd geleverd, bij nog andere zaken heb je de keuze. Als je ze laat leveren betaal je een leverkost. Het is 
moeilijk te begrijpen dat wanneer je iets huurt dat sowieso geleverd moet worden, je dan toch nog een 
leverkost moet betalen als je nog andere zaken wil laten meeleveren. In sommige gevallen klinkt dit 
inderdaad wat raar en zal dit niet echt impact hebben op de werking. Maar in de meeste gevallen gaat het 
over heel wat stoelen of tafels. Wanneer ook die worden ingeladen, zijn de werklieden al gauw heel wat tijd 
kwijt en dienen ze soms meer dan éénmaal te rijden. Momenteel wordt dit niet mee opgenomen in het 
advies.  

De vrijetijdsraad zal in hun advies de vorige algemene korting van 50% voor de Opwijkse erkende 
jeugdverenigingen mee opnemen. De vrijetijdsraad steunt dit advies van de jeugdraad.  
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Agendapunt: Adviesvraag erkenning vereniging  

Advies werd geformuleerd op het daartoe behorende document. 

 

Worden positief geadviseerd:  

OKV Stik in a gelé: De vrijetijdsraad erkent OKV stik in a gelé als een socio-culturele vereniging. 

Oudercomité GBS De Boot: De vrijetijdsraad erkent Oudercomité GBS De Boot als een organisatiecomité in 
de categorie oudercomité.  

Buurtcomité Boven Droeshoutstraat – Perreveld: De vrijetijdsraad erkent Buurtcomité Boven Droeshoutstraat 
– Perreveld als een organisatiecomité in de categorie buurtcomité.  

 

Worden negatief geadviseerd: 

Familie Norbertus Van der straeten: Dit is een familiekring die zich heeft georganiseerd als een vereniging. 
Zij worden niet erkend daar zijn niet voldoen aan de algemene erkenningsvoorwaarden zoals beschreven in 
het erkenningsreglement. 

Dit dossier werd door de vrijetijdsraad niet positief geadviseerd 

 

Agendapunt: Varia 

Sigrid De Backer:  

• NIEUW! Verduistering in de Kersenpit: gelieve deze zoveel mogelijk volledig open te laten. Dit 
levert het minste beschadigingen op. 
 

Philippe Quinart: 

• Opmerking vanuit adviescommissie senioren en ouderenverenigingen: Kan er opnieuw gekeken 
worden naar een papieren communicatiemiddel waarbij verenigingen hun activiteiten uitgebreider 
kunnen bekend maken. Met het verlies van ’t Opwijks Leven kan een vereniging dit niet meer doen. 
Activiteiten worden wel allemaal opgenomen in de kalender van het Infoblad, maar dit is te summier. 
Activiteiten in uitdatabank ingeven, zo komen de activiteiten sowieso op de website.  

 De vrijetijdsraad vraagt om eens een opleiding te organiseren waarbij activiteiten gemakkelijk 
in de uitdatabank kunnen ingegeven worden.  

 De vrijetijdsraad vraagt om eens samen te komen en te brainstormen over mogelijkheden om 
dit gebrek aan papieren communicatie op te vangen samen met de dienst vrijetijd en dienst 
communicatie.  

 Fijn dat er een nieuwsbrief komt. Misschien kan dat ook een middel zijn om verenigingen te 
ondersteunen? 

Willy Van Mol: 

• Activiteitenkalender bij de sportclubs naar activiteiten en eetfestijnen toe werd gelanceerd door 
Sportwiijk Opwijk. Beperkt zich momenteel tot de sportclubs die er aangesloten zijn. DE dienst vrijetijd 
meldt het bestaan van een globale activiteitenkalender. Deze is momenteel te raadplegen in het 
digitaal evenementenloket EagleBe. Iedere vereniging moet dit dan ook consequent bijhouden. 
Voordeel van EagleBe is dat sommige evenementen sowieso via het digitaal evenementenloket 
moeten aangevraagd worden aan het gemeentebestuur en zo onmiddellijk in die agenda komen. Je 
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moet het niet nog eens ergens gaan invullen. Als elke vereniging de moeite neemt om hun eetfestijn 
ook aan te vragen, dan staat alles in één kalender. 

 

Michel Van Nijverseel: 

• In naam van de Landelijke Gilde en Zonnige Tuin wil hij melden dat de zaalprijzen ontzettend hoog 
zijn voor een vereniging. Hierover zijn de meningen uiteraard verdeeld: 
 

 Nijdrop hanteert ongeveer dezelfde prijzen. 
 Bekijken wat allemaal is inbegrepen: is er een keuken? Frigo’s? Keukenmateriaal? Eetgerij? Tafels? 

Stoelen? Het juiste vergelijk moet zeker gemaakt worden. 
 De verenigingen moeten dermate ondersteund worden: zij hebben (veelal) geen geld – de gemeente 

zou hierin de verenigingen voldoende moeten ondersteunen door het aanbieden van lage tarieven. 
 De kuis kan je laten doen of zelf doen. Dit kan al een verschil maken van 150 euro in de zaalprijs. 
 Er worden aan verenigingen geen energiekosten aangerekend. Dit kan tevens een enorm verschil 

betekenen. 

 

 

 

 

Verslag: Sigrid De Backer 
 
 

Datum volgende vergadering: wordt later bepaald 

 

 


